
ORSZÁGGYŰLÉSI KÉPVISELŐ Szóbeli választ igénylő kérdés

Kövér László úr részére
az Országgyűlés elnöke

Helyben

Tisztelt Elnök Úr!

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2010.
évi XXXVI. törvény 42. § (8) bekezdése alapján szóbeli választ igénylő kérdést kívánok
benyújtani Dr. Kásler Miklós emberi erőforrás miniszterhez

Anarchia és káosz? Csak a korházakban, vagy másutt is?
címmel.

Tisztelt Miniszter Úr!

Domokos László, az Állami Számvevőszék elnöke nyáron heves kirohanást intézett a
kórházak ellen. .Anarchia, káosz, botrány" - jellemezte a kórházi gazdálkodást. Előadta,
hogy közbeszerzés nélkül vásárolnak, nincs hiteles leltár, az elszámolások pedig
átláthatatlanok.

Nem vitatom, hogy egyes kórházakban előfordulhat ilyesmi, bár a következtetéseket a száznál
több kórház közül alig tucatnyinak a vizsgálatából vonták le, igaz, volt amit három teljes éven
át vizsgáltak. A kórházakat azonban Önök hat éve államosították, gazdálkodásukat az Állami
Egészségügyi Ellátó Központ felügyeli, amely - idézem államtitkárát - ,,folyamatosan
figyelemmel kíséri az ,,egészségügyi intézmények gazdálkodását". Ehhez képest kevés szó
esik az ÁEEK felelősségéről, amely tehát a folyamatos ellenőrzés során elsiklott a
Számvevőszék elnöke fölháborodását kiváltó hiányosságok fölött. Ráadásul a példaként
emlegetett WC-papírnál nagyobb értékű vásárlásokat az ÁEEK központosított
közbeszerzéssel intézi, a Gazdasági Versenyhivatal pedig ezek szabálytalansága miatt
többször szabott ki komoly bírságot.

Pár nap múlva aztán kiderült, mihez szolgált az Domokos László előzenekarként, ,,az
egészségügy nincs alulfinanszírozva" - állapította meg a kormány, föl is kívánva gyorsítani a
tervezett, az egyetemek kancellár-intézményéhez hasonló rendszer bevezetését.

Kérdezem ezért Miniszter urat:

1. Miből gondolják, ha a hat évvel ezelőtti központosítás ilyen eredménnyel járt, azon
újabb központosítással lehet segíteni?

2. Vizsgálták-e komolyan az ÁEEK felelősségét és milyen következtetésre jutottak?



3. Nem annak előszele-e mindez, hogy az elszaladt költségvetési hiány miatti
megszorítások sorában most az egészségügy következik, és az alulfinanszírozott
ágazatból erre hivatkozva akarnak újabb forrásokat kivonni?

Budapest, 2018. október 19.

Tisztelettel: \~ 
dr. László Imre

Demokratikus Koalíció


